

Title (en)

Numerically controlled grinding machine.

Title (de)

CNC-gesteuerte Schleifmaschine.

Title (fr)

Meuleuse à contrÔle numérique.

Publication

**EP 0281835 A1 19880914 (DE)**

Application

**EP 88102668 A 19880224**

Priority

DE 3707775 A 19870311

Abstract (en)

To dress the grinding wheel (1), a revolver (20) rotatably mounted on a pivoting arm (12) and having at least two dressing tools (3, 21) is provided on a CNC grinding machine, the rotational axis (19) of the revolver running parallel to and at a distance from the CNC pivoting axis (6) of the pivoting arm. The stepping of the revolver is derived from the rotary movement of the pivoting arm about its pivoting axis by a recess (26) being formed in the revolver, into which recess (26) an indexing pin (31) axially displaceable in the bearing stand (11) of the pivoting arm can be moved in such a way that, when the pivoting arm rotates, the revolver held in place by the pin performs a relative rotary movement through which another dressing tool moves into working position. <IMAGE>

Abstract (de)

Zum Abrichten der Schleifscheibe (1) ist an einer CNC-gesteuerten Schleifmaschine ein drehbar an einem Schwenkarm (12) gelagerter Revolver (20) mit wenigstens zwei Abrichtwerkzeugen (3, 21) vorgesehen, wobei die Drehachse (19) des Revolvers parallel zu und im Abstand von der CNC-gesteuerten Schwenkachse (6) des Schwenkarms verläuft. Die Fortschaltung des Revolvers ist von der Verdrehbewegung des Schwenkarms um dessen Schwenkachse dadurch abgeleitet, daß im Revolver eine Ausnehmung (26) ausgebildet ist, in die ein im Lagergestell (11) des Schwenkarms axial verschieblicher Indexstift (31) derart einführbar ist, daß bei Verdrehung des Schwenkarms der durch den Stift festgehaltene Revolver eine relative Drehbewegung ausführt, durch die ein anderes Abrichtwerkzeug in Arbeitsstellung gelangt.

IPC 1-7

**B24B 53/00**

IPC 8 full level

**B24B 53/00** (2006.01); **B24B 53/065** (2006.01); **B24B 53/08** (2006.01); **B24B 53/12** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B24B 53/065** (2013.01); **B24B 53/12** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] EP 0177131 A2 19860409 - EX CELL O CORP [US]
- [A] DE 3437682 A1 19850515 - WERKZEUGMASCH OKT VEB [DD]
- [A] GB 916294 A 19630123 - JONES & SHIPMAN A A LTD, et al
- [A] US 2979971 A 19610418 - DARASH NICHOLAS P

Cited by

EP0512956A1; US5323572A; WO9218918A1; WO9930871A1; EP0341968B1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0281835 A1 19880914; EP 0281835 B1 19910703; AT E64879 T1 19910715; DE 3707775 A1 19880922; DE 3707775 C2 19960307;**  
JP H0780122 B2 19950830; JP S63232979 A 19880928

DOCDB simple family (application)

**EP 88102668 A 19880224; AT 88102668 T 19880224; DE 3707775 A 19870311; JP 5385688 A 19880309**